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Agenda 

- Toelichting brandweer zone Rand 

- Stand van zaken kredietaanpassing 2022 

 

Verslag  

Toelichting brandweer zone Rand 

Brandweercommandante Katrien de Maeyer licht de werking van de brandweer toe. Er werd uitgelegd 

hoe de brandweer inzet op vrijwilligerswerking en dit verder wil uitbreiden. De vrijwilligerswerking 

heeft immers een belangrijke positieve impact op de beschikbaarheid van brandweermannen.  

Tevens worden de voordelen van de uitgebreide zone toegelicht. Bij omvangrijke interventies (bv. 

busongeval Schoten) wordt er goed samengewerkt, waardoor de correcte hulpverlening kan geboden 

worden.  Bij deze belangrijke interventies is er steeds een debriefing waarbij er aandacht is voor het 

welzijn van de brandweermannen.  

Net als het lokaal bestuur Schoten wordt ook de brandweerzone geconfronteerd met financiële 

uitdagingen. De begrotingsopmaak 2023 is in voorbereiding.  

Voor gedetailleerde informatie over de toelichting verwijzen we naar de presentatie in bijlage aan dit 

verslag.  

Gedurende de presentatie was er ruimte voor vragen: 

Dieter Peeters – CD&V 

Dieter Peeters informeerde naar de samenwerking met de noodplancoördinator en de regiomanager. 

De commandante bevestigde dat de samenwerking vlot verloopt en dat het positief is dat er één 

aanspreekpunt is over de gemeenten heen. Tevens lichtte Dieter toe dat de bijdrage per inwoner 

verdubbeld is over de laatste jaren. De commandante bevestigd dit, maar geeft aan dat hier veel 

tegenover staat. Middelen die niet verbruikt worden, worden teruggestort aan de gemeenten.  



Peter Van Aken – Vlaams Belang 

Peter Van Aken informeerde naar de complexiteit van brand bij elektrische wagens. De commandante 

gaf aan dat er nog geen regelgeving is en dat de het korps in de toekomst voor grote uitdagingen staat.  

Daarnaast informeerde de heer Van Aken naar de beschikbaarheid van noodplannen voor de industriële 

leidingen die over het Schotense grondgebied naar de haven lopen. De commandante gaf aan dat deze 

plannen beschikbaar zijn.  

Stand van zaken kredietaanpassing 2022 

De economische omstandigheden (inflatie, personeelsindexatie) hebben ertoe geleid dat de 

meerjarenplanning van het lokaal bestuur Schoten onder druk staat. Op dit moment gaan de cijfers 

van de kredietaanpassing 2022/1 in het rood en voldoen we niet aan de evenwichtsvoorwaarden 

opgelegd door de regelgeving in BBC2020. Het bestuur heeft de laatste maanden intensief gewerkt om 

de cijfers op het juiste niveau te krijgen, maar onverwachte omstandigheden (o.m. versnelde 

indexaties) hebben ertoe geleid dat kredietaanpassing 2022/1 nog niet klaar is om voor te leggen aan 

de gemeenteraad.  

Het afgelegde traject, de inhoud van de cijfers tot nu toe, en de uitdagingen werden in deze commissie 

toegelicht door de financieel directeur, mevrouw Verhoeven. Voor de inhoud van deze toelichting 

verwijzen we naar de presentatie in bijlage. Gedurende en na de presentatie was er ruimte voor 

interpellaties en vragen: 

Paul Valkeniers – Open-VLD 

Om de kloof te dichten tussen de huidige cijfers en de evenwichtsvoorwaarden moet er gekeken worden 

naar zowel het exploitatie-budget als het investeringsbudget.  

• Op exploitatie willen we de dienstverlening maximaal garanderen en inzitten op een efficiëntie-

oefening.  Bij deze oefening zullen we keuzes maken met de minst sociale weerslag.  

• Wat betreft het investeringsbudget worden we geconfronteerd met sterk stijgende prijzen. 

Hierdoor moeten we bekijken of de huidige planning nog haalbaar is en of een aantal projecten 

niet beter doorgeschoven worden in de tijd.  

Deze oefening vraagt flexibiliteit en zal constant bijgestuurd moeten worden in functie van de 

marktomstandigheden en de realisatiegraad van de budgetten. Zo kan de jaarrekening 2022 nog een 

belangrijke impact hebben op de cijfers. 

Maarten De Veuster – NV-A 

Maarten De Veuster licht toe hoe hij zelf nauw betrokken is geweest bij het proces van de 

kredietaanpassing 2022. Er zijn veel gesprekken geweest met MAT-leden en diensthoofden waarbij elke 

lijn van het budget bekeken is. Toch zijn de geleverde inspanningen nog niet voldoende en dwingen de 

economische omstandigheden ons nog verder te kijken. Er is de mogelijkheid om geplande 

investeringen uit te stellen, maar dit helpt ons niet om de autofinancieringsmarge recht te trekken. 

Hiervoor moet gekeken worden naar het exploitatiebudget, en dan is een efficiëntie-oefening 

noodzakelijk. Hierbij zal gezocht worden naar oplossingen die mensen het minst sociaal raken.  

 



Kurt Vermeiren – vooruit 

Kurt Vermeiren uitte zijn bezorgdheid over het verschenen krantenartikel en de impact op de 

personeelsleden van het lokaal bestuur Schoten. Tevens is het onduidelijk hoe ver de besparingsplannen 

al gevorderd zijn.  Hij vraagt zich af of je bij een efficiëntie-oefening op korte termijn wel voldoende 

naar de onderliggende processen kan kijken en dat het niet zal uitdraaien op een dossier waarbij een 

bepaald aantal personen de organisatie zal moeten verlaten. Tevens werd aandacht gevraagd om alle 

lagen binnen een organisatie te bekijken en niet enkel te focussen op het uitvoerend personeel. Ook het 

management moet in scope zijn.  

Peter Van Aken – Vlaams belang 

Peter van Aken informeerde naar de berekeningswijze van de indexatie van het personeel en 

informeerde naar de suggestie van de administratie om de gronden van de List te verkopen. De 

indexatie-methode werd toegelicht en er werd geïnformeerd dat het om 2 bouwgronden gaat.  

Dieter Peeters – CD&V 

Dieter lichtte toe dat bij een besparingsoperatie voorkeur moet gegeven worden aan het schrappen 

van projecten in plaats van mensen.  

 

Variapunten 

• Door een tegenstrijdigheid in het bestek van de marktgebouwen moet de gunning stopgezet 

worden. Het bestek wordt aangepast om de tegenstrijdigheid eruit te halen en zal opnieuw 

geagendeerd worden op de GR van november.  

• Bij het project Gelmelenhof worden we geconfronteerd met extra uitgaven. Deze zullen 

voorgelegd worden aan de gemeenteraad van oktober. 

• De eindejaar intenties van de lokale ondernemingsorganisatie ‘Geniet van Schoten’ worden 

toegelicht.  

• Extra raadscommissie op maandag 14/11 om 20u00 in de raadzaal van het gemeentehuis.  

 

 


